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INTRODUCTION
The availability, access, and quality of seed of important food and cash crops are key for ensuring agricultural productivity.  Well-honed seed security strategies can also key for promoting system resilience in the face of variable weather patterns, social instability or low-functioning infrastructure and service delivery systems.    

This seed system security assessment (SSSA) in several regions of eastern DRC- Katanga aims a) to assess the seed security status of different types of smallholder farmers and b) to devise support strategies which at once promote increased production and production stability.    
· One focus will be both short-term--- to address needs of the upcoming 2012-2013 planting season---- as it may be necessary to “jump-start” agricultural production in the smallholder sector;   
· A second thrust will center on medium to long-term planning (actions of 3-10 years) so as start to alleviate chronic seed systems problems in a region plagued by low production, malnutrition, and dependencies on food and seed aid.   

Important to emphasize is that the assessment neither wants to depress possible commercial seed production and distribution networks, nor does it want to undermine the functioning of informal seed networks, which may be offering farmers a modicum of system resilience for select crops.  The aim is balanced and sustainable seed security.   

This assessment study is led by Louise Sperling and Shawn McGuire, Seeds System Security Technical Advisors.  CRS has agreed to provide support with the belief that assessment results will be shared for appropriate utilization. Drs. Sperling and McGuire will be responsible for provide all technical guidance to the assessment operations.

PURPOSES OF THE SEED SYSTEM SECURITY ASSESSMENT
The purposes of this Seed System Security Assessment are as follows: to
1. Develop a clear understanding of the immediate seed system needs/demands of smallholder farmers in the different regions of Katanga;
2. Monitor the current functioning of formal and informal seed supply and marketing channels; and determine how farmers are procuring seed for key food and income-generating crops;
3. Through discussion with stakeholders, develop targeted action plans which will : 
· Ensure immediate seed system needs of smallholder farmers for the 2012-2013 ; and 
· Encourage and support the medium to longer-term establishment and reinforcement of sustainable seed production and distribution networks across the region.  

PARTNERS
Catholic Relief Services (CRS) will host this assessment and bring in government, UN, civil society partners and representatives of smallholder farming communities.  The USAID/US Office of Foreign Disaster Assistance is providing financial support for this assessment.



PROPOSED IMPLEMENTATION STRATEGY 
· 2-day organization and planning meeting among stakeholders;
· Stakeholder team visits in distinct rural areas the Katanga (differentiated by agro-ecological zones/cropping systems; security features, and market access). Teams will conduct assessments with government and extension staff smallholder farming communities, civil society, seed production groups and  seed/grain traders on current seed procurement systems, existing seed stocks and seed system constraints more generally. Teams will visit three priority zones over a two-week period;
· 3-day synthesis session to bring together findings of field visits, and detail a relevant strategy for seed system support that will address immediate needs of farmers while promoting the development of sustainable seed systems for the future. 
· 1/2-day public meeting feedback meeting to review modify and finalize an agreed strategy for seed system support effort in Katanga for 2012-2013 cropping season, and beyond.


TIMING of SSSA EASTERN CONGO (Total SSSA: August 20-September 5, 2012)
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For overview of  SSSA approach:

www.ciat.cgiar.org/work/Africa/Documents/sssa_manual_ciat.pdf
(English)

http://www.ciat.cgiar.org/work/Africa/Documents/SSSA_French.pdf.   
(Français)
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INTRODUCTION
La disponibilité, l'accès et la qualité des semences des cultures  principales et des cultures de rente sont  essentiels pour assurer la productivité agricole. Affiner les stratégies du système de sécurité semencière est capitale pour renforcer la résilience du système face à des conditions météorologiques variables à l'instabilité sociale ou à faible fonctionnement des infrastructures et des systèmes de prestation de services.

Cette évaluation de la sécurité des systèmes semenciers (ESSS) dans plusieurs  zones  à l’Est de la RDC au Katanga de la RDC :
a)  à évaluer l'état de sécurité des semences de différents types de petits exploitants agricoles.
 b) d'élaborer des stratégies de soutien qui favorisent à la fois une production accrue et la stabilité de la production. 
• Un accent sera mis aussi sur les solutions à court terme - pour répondre aux besoins de la prochaine saison culturale 2012-2013 - car, il peut être nécessaire de "relancer" la production agricole dans le secteur des petits exploitants.
• Un deuxième axe sera centré sur la planification à moyen et  long terme (actions de 3-10 ans) afin de commencer à atténuer les problèmes chroniques des systèmes semenciers  dans une région en proie à une faible production, a la malnutrition, et à la dépendances sur l'aide alimentaire et des semences.

Il est important de souligner, que l'évaluation ne  vise pas la baisse de la  production de semences commerciales et des réseaux de distribution ou de défavoriser le fonctionnement des réseaux informels de semences, ce qui peut être offre aux agriculteurs un minimum de résilience du système pour les cultures choisis. L'objectif est la sécurité équilibrée et durable des semences.

Cette étude d'évaluation est dirigée par Dr. Louise Sperling et Dr. Shawn McGuire, piliers du corps des conseillés techniques en système de sécurité semencière. . Le CRS a accepté de fournir un appui avec la conviction que les résultats des évaluations seront partagés pour une utilisation appropriée. Drs. Sperling et McGuire seront  responsables  de fournir tous les conseils techniques aux opérations d'évaluation.

OBJECTIFS de L’ÉVALUATION de la SÉCURITÉ du SYSTEME de SEMENCES
Les objectifs de la présente évaluation de la sécurité des systèmes semenciers sont les suivants:
1. Développer une compréhension claire du système semencier besoins en termes de besoins immédiats ou des demandes de petits exploitants agricoles dans les différentes régions du Katanga.
2. Surveiller le fonctionnement actuel de l'approvisionnement en semences formel et informel et les circuits de commercialisation et  déterminer comment les agriculteurs se procurent des semences pour la nourriture et les activités génératrices des revenus basées sur l’agriculture.
3. Grâce à des discussions avec les parties prenantes, d'élaborer des plans d'action ciblés qui peuvent :
· Assurer les besoins immédiats du système semencier de petits exploitants agricoles pour la  saison 2012-2013, et
· Encourager et soutenir à moyen et à long terme la mise en place et le renforcement de la production durable de semences et de réseaux de distribution dans toute la région.

PARTENAIRES
Catholic Relief Services (CRS) sera l'hôte de cette évaluation et apporter au sein du gouvernement, des Nations Unies, partenaires de la société civile et des représentants des communautés de petits exploitants agricoles. Le Bureau de l'USAID / Office of US Foreign Disaster Assistance (OFDA) fournit un soutien financier pour cette évaluation.

STRATÉGIE d'EXÉCUTION PROPOSÉE
· 2 jours de l'organisation et la réunion de planification entre les parties prenantes; les visites de l'équipe des intervenants dans les zones rurales distinctes du Katanga (différenciés par zones agro-écologiques et systèmes de culture; éléments de sécurité, et l'accès au marché). 
· Les équipes effectueront des évaluations avec les communautés, du personnel du gouvernement et des petites exploitations agricoles, de la société civile, des groupes de production de semences et de semences / céréales, des commerçants sur les systèmes actuels de passation des marchés de semences, les stocks de semences existants et les contraintes du système semencier plus généralement. Les équipes se rendront dans trois zones prioritaires sur une période de deux semaines.
· Séance de synthèse de 3 jours pour rassembler les conclusions des visites de terrain, et les détails d'une stratégie pertinente pour l'appui du système des semences qui répondra aux besoins immédiats des agriculteurs tout en favorisant le développement de systèmes semenciers durables pour l'avenir.
· 1/2-day de réunion publique, commentaires, réunion pour examiner et finaliser modifier une stratégie convenue pour l'effort de soutien des systèmes semenciers au Katanga pour la saison culturale  2012-2013 et au-delà.

CALENDRIER du ESSS L'EST DU CONGO (Total ESSS: Aout 20-Septembre 5, 2012)
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Pour un aperçu de l'approche ESSA:

www.ciat.cgiar.org/work/Africa/Documents/sssa_manual_ciat.pdf
(English)

http://www.ciat.cgiar.org/work/Africa/Documents/SSSA_French.pdf   
(Français)
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